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Commemoration event of the Youth Commission of the Jewish Community Vienna on 16 May 2021 Memorial march “Light
of Hope” 9 November 2021

 
in German:
Gedenkveranstaltung der Jugendkommission der IKG Wien am 16. Mai 2021 Gedenkmarsch „Light of Hope“ 09. November 2021

Project

 

Description

The Youth Commission of the Jewish Community Vienna will organise two Holocaust-related commemorative events in 2021, among others. At
both commemorative events, Jewish youth will be actively involved as volunteers in the preparation and implementation of the commemoration
ceremonies. On 16 May 2021, the Youth Commission of the Jewish Community Vienna will provide buses for young people to take part in the
general commemoration rally of the Mauthausen camp community. In addition, there will be an organised tour of the museum and the former
Mauthausen concentration camp. With the commemorative march "Light of Hope", the Jewish youth of Vienna will light a light of hope for the
future on 9 November 2021 on the occasion of the November pogroms of 1938. It is a great concern of the Jewish youth and students to do active
commemoration work and to send a clear signal against forgetting. The march through Vienna's city centre will end with a rally at Judenplatz.

in German:
Die Jugendkommission der IKG Wien veranstaltet im Jahr 2021 unter anderem zwei Holocaust-bezogene Gedenkveranstaltungen. Bei beiden
Gedenkveranstaltungen werden jüdische Jugendliche aktiv und ehrenamtlich bei der Vorbereitung und Durchführung der Gedenkzeremonien
involviert. Am 16. Mai 2021 stellt die Jugendkommission der IKG Wien Busse für Jugendliche zur Verfügung, um an der allgemeinen
Gedenkkundgebung der Lagergemeinschaft Mauthausen teilzunehmen. Darüber hinaus findet eine organisierte Besichtigung des Museums und
des ehemaligen Konzentrationslager Mauthausen statt. Mit dem Gedenkmarsch „Light of Hope“ entzündet die jüdische Jugend Wiens am 9.
November 2021 anlässlich der Novemberpogrome von 1938 ein Licht der Hoffnung für die Zukunft. Den jüdischen Jugendlichen und
Studierenden ist es ein großes Anliegen, aktive Gedenkarbeit zu leisten und ein klares Zeichen gegen das Vergessen zu setzen. Der Marsch durch
die Wiener Innenstadt wird mit einer Kundgebung am Judenplatz beendet.

Applicant

Jewish Community Vienna

in German:
Israelitische Kultusgemeinde Wien

Website

http://www.ikg-wien.at

Location

Austria |  show on map 

Approved

28 Jun 2021

Category

Remembrance event

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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